
Referat fra Ekstraordinær generalforsamling i Typografernes Stiftelser. 

Tirsdag d. 26. november 2024.  

I Bispeparkens beboerhus. 

 

Stine Andersen bød velkommen til de fremmødte, på vegne af den midlertidige 

arbejdsgruppe som havde forestået indkaldelsen. 

Stine foreslog Jørgen Ullman som dirigent.  

 

Jørgen Ullman blev valgt til dirigent. 

 

Jørgen indledte mødet med at konstatere, at eftersom Bestyrelsen var trådt tilbage, 

var grundlaget for underskriftsindsamlingen: ”Afstemning om et mistillidsvotum til 

den siddende bestyrelse”, bortfaldet. (Se bilag 1) 

Som konsekvens heraf ville der heller ikke bliver foretaget navneopråb. 

  

Jørgen konstaterede at der var tale om en force majeure situation, og at der ikke var 

noget alternativ til at afholde generalforsamlingen, og vælge en bestyrelse. 

Stiftelsernes vedtægter angiver ingen tidsfrist for indkaldelse af ekstraordinær 

generalforsamling.  

Den ekstraordinære generalforsamling var indkaldt med en varsel på 13 dage, 

hvilket ligger inden for juridisk kutyme på 8 til 14 dage.  

 

Der var ingen kommentarer eller indsigelser fra salen til Jørgens konklusioner. 

  

Herefter oplæste Jørgen dagsordenen: 

 

1. Valg af dirigent og sekretær. 

2. Redegørelse, spørgsmål og debat. 

3. Valg: 

a. Valg af formand til 2026 

b. Valg af kasserer til 2025 

c. Valg af 2 bestyrelsesmedlemmer til 2026 

d. Valg af 1 bestyrelsesmedlem til 2025 

e. Valg af henholdsvis 1. suppleant og 2. suppleant 

Generalforsamlingen godkendte en tilføjelse til punkt 1: Valg af stemmetællere. 

Det blev besluttet at vente med at valg af stemmetællere til hvis det blev nødvendigt. 



 

Ad1) Hans-Henrik Færk og Stine Andersen valgtes til referenter. 

 

 

Ad2) Stine Andersen redegjorde på vegne af arbejdsgruppen, for baggrunden for 

indkaldelsen (se bilag 2). 

Stine mente bl.a. at Bestyrelsen på to afgørende punkter havde overskredet en rød 

linje; Behandlingen og fyringen af Stiftelsernes tidligere inspektør. Samt ansættelsen 

af et nært familiemedlem til kassereren i en ledende stilling. 

Stine beklagede at bestyrelsen havde trukket sig fra den demokratiske proces, og 

var fratrådt. 

Ligeledes blev det beklaget at diskussionen havde handlet langt mere om hvem der 

havde skrevet under og ikke hvorfor. 

Der blev taget afstand fra anonym trussel sendt til foreningens administrator, 

ligesom der blev taget afstand fra offentliggørelsen af underskrivernes navne, 

adresser og underskrifter på facebook. 

Slutteligt sagde Stine at ingen ønskede at Stiftelserne fremover skulle være præget 

af stridigheder og utryghed.  

 

 

Efter redegørelsen gik vi over til spørgsmål og debat: 

 

I den efterfølgende debat, blev det oplyst at bestyrelsen tre dage efter deres 

tiltræden havde givet John Poulsen en advarsel, og der blev generelt stillet 

spørgsmålstegn ved behandlingen af de ansatte. 

Der blev fremført kritik af ansættelsen af et familiemedlem, som blev kaldt et udtryk 

for nepotisme. 

Til kritikken om nepotisme, blev det fremført, at ingen af bestyrelsens beslutninger, 

var truffet for egen vindings skyld.  

Og det blev fremført at bestyrelsen havde fulgt advokatens anbefalinger.  

 

Ad 3) Herefter gik vi over til punktet valg. 

Indledningsvis valgtes tre stemmetællere: Poul Kent; Annette Sannemann og Erling 

Schrøder. 

 

Til valg af formand opstillede Dorthe Hvelplund og Helle Osther. 

Ved den efterfølgende skriftlige afstemning fik Helle Osther 71 stemmer og Dorthe 

Hvelplund fik 56 stemmer. Der blev afgivet 8 blanke stemmer.  

 

 



a. Helle Osther blev valgt som formand til 2026. 

 

b. Mikkel Kalf Wieth blev som til kasserer til 2025. (* ) 

 

c. Stanley Dan Mazur blev valgt som bestyrelsesmedlem til 2026 

    Nina Keller blev valgt som bestyrelsesmedlem til 2026 

 

d. Lisa Carbuhn blev valgt som bestyrelsesmedlem til 2025 

 

e. René Munk Henriksen blev valgt som 1. suppleant. 

 

Til valg af 2. suppleant opstillede to kandidater: 

Svend Erik Lysberg og Kira Mielow. 

Der blev herefter stemt ved håndsoprækning. Kira fik 66 stemmer. Svend-Erik fik 39 

stemmer. 

 

e. Kira Mielow blev valgt som 2. suppleant.  

 

(*Under punktet valg af kasserer blev det oplyst at Mikkel Kalf Wieth, er anmeldt til 

datatilsyn og politi for deling af private oplysninger på facebook - herunder deling af 

beskyttede adresser. Dette er sket i forbindelse med overdragelse af underskrifter til 

bestyrelsen).   

 

For referat: 

 

 

___________________________________________  

 

Stine Andersen, referent. 

 

 

 

____________________________________________ 

Hans-Henrik Færk, referent. 

 

 

 

____________________________________________  

Jørgen Ullman, dirigent.  

 


